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Protokół nr 3/2019
z posiedzenia Komisji Infrastruktury

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbytego dnia 20 lutego 2019 r.

Posiedzenie Komisji Infrastruktury Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle odbyło w sali obrad
(pok. 229) Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle przy ul. Grzegorza Piramowicza 32.

W posiedzeniu uczestniczyli:

1) Artur Maruszczak – zastępca prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-
remontowych;

2) Monika Orpel-Śmigielska – kierownik-koordyrator Biura Prawnego;
3) Małgorzata Jarosz-Wojtarowicz – kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami

i Planowania Przestrzennego;
4) Gabriela Helbin-Golasz – kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa;
5) Aleksy Ptaszyński – komendant Straży Miejskiej;
6) Stanisław Węgrzyn – dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych;
7) Jolanta Gądek-Rypel – prezes Zarządu Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej

Sp. z o.o.

Obecność członków komisji - według załączonej listy obecności, która stanowi załącznik
do niniejszego protokołu.

Ad 1.
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia posiedzenia o godz. 16:05 stwierdzenia prawomocności obrad i powitania dokonał
przewodniczący komisji Adam Oczoś.
W chwili rozpoczęcia obrad nieobecna była Ewa Czubek, natomiast radna dołączyła do
posiedzenia.
Przewodniczący komisji stwierdził, że zostało osiągnięte kworum oraz, że obrady Komisji
Infrastruktury są prawomocne.

Ad 2.
Przyjęcie porządku obrad.

Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr 2/2019 z dnia 23 stycznia 2019 r.
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie „Programu opieki nad zwierzętami

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kędzierzyn-
Koźle”.

5. Stan jakości powietrza w mieście, ekologiczne źródła ciepła, dotacje na dofinansowanie
kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej.
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6. Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej za rok 2018.
7. Realizacja przepisów ustawy krajobrazowej – lokalny kodeks reklamowy.
8. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
9. Zakończenie obrad.

Przewodniczący komisji Adam Oczoś poinformował, iż wnosi się, aby punkt pn.
„Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej za rok 2018” zrealizować po punkcie
dotyczącym przyjęcia protokołu, ponieważ komendant Aleksy Ptaszyński ma o godz. 17:00
spotkanie z mieszkańcami oraz Prezydentem Miasta. W związku z powyższym poddał pod
głosowanie wniosek dotyczący zmiany kolejności realizowanych punktów.

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (7)
Wiesław Fąfara, Michał Nowak, Adam Oczoś, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik
Szustakiewicz, Sławomir Wołkowiecki
NIEOBECNI (1)
Ewa Czubek

Przewodniczący komisji poinformował, iż przyjęto zaproponowaną zmianę.

Proponowany porządek obrad po zmianie:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr 2/2019 z dnia 23 stycznia 2019 r.
4. Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej za rok 2018.
5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie „Programu opieki nad zwierzętami

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kędzierzyn-
Koźle”.

6. Stan jakości powietrza w mieście, ekologiczne źródła ciepła, dotacje na dofinansowanie
kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej.

7. Realizacja przepisów ustawy krajobrazowej – lokalny kodeks reklamowy.
8. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
9. Zakończenie obrad.

Ad 3.
Przyjęcie protokołu nr 2/2019 z dnia 23 stycznia 2019 r.

Przewodniczący komisji poddał pod głosowanie protokół nr 2/2019 z dnia 23 stycznia 2019 r.

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (7)
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Wiesław Fąfara, Michał Nowak, Adam Oczoś, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik
Szustakiewicz, Sławomir Wołkowiecki
NIEOBECNI (1)
Ewa Czubek

Komisja bez uwag przyjęła protokół.

Ad 4.
Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej za rok 2018.

Komendant Straży Miejskiej przedstawił sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej za rok
2018, które stanowi załącznik do protokołu.

Dominik Szustakiewicz zapytał, jaka jest wykrywalność dzikich wysypisk przez fotopułapki.
Przypomniał, iż w budżecie miasta zaplanowano kwotę opiewającą na 120 tysięcy na
likwidację dzikich wysypisk.

Komendant Aleksy Ptaszyński odpowiedział, iż w związku z realizacją inwestycji dotyczącej
monitoringu oraz z faktem, że urządzenia te nie do końca spełniały swoje role ze względu na
jakość zdjęć. Postanowiono na chwilę obecną zrezygnować z instalowania fotopułapek.
Ponadto ilość zgłoszeń w sprawie wysypisk była nikła, dlatego zrezygnowano z instalowania
ich. Jeśli okaże się, iż jest na terenie miasta miejsce, gdzie opłacalne byłoby zainstalowanie
tam fotopułapki to oczywiście można w owe miejsce zainstalować fotopułapkę. Jednakże
trzeba również zwrócić uwagę na koszty związane z serwisowaniem tych urządzeń, ponieważ
nie są one już na gwarancji. Komendant dodał, że trzeba byłoby połączyć fotopułapki z
pantopami, zakupić karty SIM.

Zastępca prezydenta, Artur Maruszczak dodał, że nie ma już na terenie miasta dużych skupisk
dzikich wysypisk.

Radny Dominik Szustakiewicz zapytał, czy będą partole rowerowe straży i jak one wyglądają.

Komendant straży wyjaśnił, że wprowadzono zasadę, iż drugie partole mają być piesze bądź
rowerowe w sezonie wiosenno-letnim. Dodał, że straż posiada cztery rowery.

Ewa Czubek zapytała, jakie obowiązki ma strażnik podjeżdżając koło parku. Radna
podkreśliła, że strażnicy podjeżdżający za pomnik w parku Pojednania tylko stoją i po czasie
odjeżdżają. Poprosiła o zwrócenie strażnikom uwagi.

Komendant podzielił się opinią, iż strażnicy kontrolują również miejsca tzw. stałe. Kontrole
wiążą się z wyjściem z samochodu, więc jeśli zauważy się brak przeprowadzenia kontroli
powinno się na bieżąco to zgłaszać.

Michał Nowak podziękował za kontrole bocznych dróg przy ul. Chrobrego. Natomiast dodał,
że kontrole trzeba byłoby powtórzyć, ponieważ metr od skrzyżowania stoi tam zawsze jakiś
samochód. Radny odniósł się do kwestii stałych miejsc kontroli i przypomniał, że ul.
Roosevelta jest newralgiczna. Poprosił o kontrole na skrzyżowaniu ul. Planetorza
z ul. Złotniczą, ponieważ jest niebezpieczne. Ponadto poinformował, że spora część
mandatów przedawniła się i zapytał, czy w chwili obecnej owy problem jest rozwiązywany na
bieżąco oraz, czy straż ma odpowiednią kadrę, aby uporać się z pisaniem wniosków do sądu.
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Komendant Aleksy Ptaszyński zaznaczył, iż miejsc na terenie miasta, które należałoby
kontrolować notorycznie jest sporo, dlatego prosi się o współprace poprzez bieżące
zgłoszenia. Poinformował, że do końca miesiąca sierpnia 2018 roku na ul. Roosevelta było
przeprowadzonych około 600 interwencji, a więc około 3-4 interwencji dziennie. Dodał, że
około 52% pracy strażników jest związane z ruchem drogowym, w tym pisanie wniosków.
Zgodnie z nowymi obowiązującymi przepisami okres przedawnienia się wydłużył do 3 lat
oraz strażnicy na bieżąco starają się kończyć w instrukcyjnym terminie wszystkie działania.
W 2018 było skierowanych ok. 300 (dziesięciokrotny wzrost liczby wniosków na przestrzeni
dwóch lat) wniosków do sądu, gdzie około 50 wniosków jest w chwili obecnej jeszcze na
etapie realizacji. Nowelizacja przepisów również ułatwiła pracę strażników, ponieważ
wydłużyła czas ukarania sprawcy mandatem do 60 dni, gdzie poprzednie przepisy dawały
tylko 14 dni. W latach poprzednich głównym problemem był system CEPIK 2.0, który
wcześniej w przypadku wykroczenia nie pozwalał sprawdzenia kto jest właścicielem pojazdu,
bo nie było dostępu do tej bazy. Baza nie była dostępna do miesiąca kwietnia/maja 2018 r.

Wiesław Fąfara zapytał w jakich dzielnicach było najwięcej interwencji, jeśli chodzi
o instalacje grzewcze. Podzielił się opinią, iż taka informacja byłaby niezbędna, aby
zaplanować rozdzielenie środków na kontrole uwzględniając, gdzie jest większa potrzeba tych
środków.

Komendant straży miejskiej wstępnie poinformował, że podstawą do ukarania jest fakt
spalania niedopuszczalnych rzeczy, czyli odpadu, a nie złej jakości węgla. Na ok. 500 kontroli
stwierdzono spalanie odpadów w ok. 30 przypadkach i ok. 30 pouczeń. Natomiast strażnicy
nie robili analizy, w jakich dzielnicach było najwięcej interwencji, w związku z tym trzeba
byłoby to sprawdzić w dokumentacji i przeliczyć.

Wiesław Fąfara powiedział, iż złoży wniosek w owej sprawie w punkcie „Sprawy bieżące
i wolne wnioski”.

Artur Maruszczak, zastępca prezydenta do spraw gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-
remontowych dodał, że regulamin dotyczący przyznawania środków na wymianę instalacji
grzewczych nie przewiduje rozdzielenia środków pod względem ilości kontroli.

Adam Oczoś zapytał, czy strona urzędowana przygotuje informację na temat ilości dotacji
udzielonych wnioskodawcom, którzy dokonali wymiany systemu ogrzewania z podziałem na
poszczególne osiedla za rok 2018.

Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa, Gabriela Helbin-Golasz zobligowała
się do przygotowania takiej informacji.

Sławomir Wołkowiecki poprosił o kontrole pod kątem parkowania na ul. Smolenia oraz
ul. Lwowskiej. Następnie odniósł się do kwestii kontroli związanych z ruchem drogowym
i zapytał, jaka część społeczeństwa dokonuje wykroczeń, wykroczenia są dokonywane przez
te same osoby oraz, czy to są raczej osoby zamieszkałe w Kędzierzynie-Koźlu.

Komendant straży odpowiedział, że kategoria wiekowa osób popełniających wykroczenia jest
różna, żadna grupa wiekowa się szczególnie nie wyróżnia. Komendant powiedział, iż przyjął
prośbę, aby częściej przeprowadzać kontrole również ul. Smolenia i ul. Lwowskiej.
Komendant zaznaczy, że zdarza się nagminne popełnianie wykroczeń przez te same osoby,
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lecz wykroczenia takie dotyczą porządku publicznego. Wykroczenia dokonują przeważnie
osoby zamieszkujące w gminie.

Adam Oczoś odniósł się do informacji ze sprawozdania z działalności Straży Miejskiej
dotyczącej współpracy ze Związkiem Międzygminnym „Czystym Regionem” w zakresie
wywozu odpadów gabarytowych i stwierdził, że owa rola jest niewdzięczna. Regulamin
„Czystego Regionu” określa, kiedy takie wywozy się przeprowadza, jednakże uważa, że
mieszkańcom nie powinno się narzucać określonego terminu, ale ową dyskusje trzeba
przeprowadzić ze Związkiem. Zapytał, czy straż miejska dokonuje kontroli na danych
nieruchomościach, czy są wytwarzane odpady. Ponadto poinformował, że mieszkańcy mówią,
że straż miejska reaguje tylko na zgłoszenie problemu związanego z parkowaniem pojazdów
na terenach zielonych. Zapytał, czy wszystkie interwencje straży muszą być dokonane po
zgłoszeniu, ile strażników przeszło szkolenie i ma doświadczenie, jak powinny wyglądać
interwencje.

Komendant odpowiedział, że każdy strażnik przeszedł miesięczny kurs podstawowy strażnika
miejskiego. Każda osoba po tym kursie jest uprawnionym strażnikiem. Komendant podkreślił,
iż stara się tak organizować patrole, aby nowy upoważniony strażnik pracował ze strażnikiem
o dłuższym stażu pracy. Odniósł się również do pytania dotyczącego wywozu gabarytów
i poinformował, że osoby mieszkające w zabudowach wielorodzinnych zaśmiecają tereny.
Staż Miejska informuje wtedy Związek „Czysty Region”. Ponadto dodał, że interwencje są
dokonywane również  inicjatywy strażników, podał przykład ul. Roosevelta, gdzie było około
600 interwencji, w tym około 200 dokonanych na zgłoszenie.

Zastępca prezydenta, Artur Maruszczak odniósł się w sprawie regulaminu „Czystego
Regionu” i powiedział, że regulamin jest związany z gospodarką odpadami komunalnymi,
pozostały zakres należy do kompetencji Rady Miasta. Współpraca sprowadza się do tego, że
odbywa się kontrola przestrzegania tego regulaminu, czyli m.in. czystość i kwestia związana z
wystawianiem odpadów także wielogabaretowych. Regulamin przewiduje wystawianie
odpadów poza terminami, ale wtedy trzeba we właściwy sposób przechowywać je. Jeśli
chodzi o płatności za odpady to kompetencje Związku Międzygminnego „Czysty Region”.

Ewa Czubek zapytała, ile było w 2018 roku interwencji związanych z dzikimi zwierzętami.

Komendant powiedział, iż strażnicy interweniują w owej sprawie raczej, kiedy żywot tych
zwierząt się zakończył. Szacunkowo było tych interwencji między 100, a 200.

Ewa Czubek poprosiła o informację, ile było interwencji z żywymi zwierzętami.

Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa odpowiedziała, że w 2018 roku
interwencji związanych z wypadkami drogowymi z udziałem zwierząt dzikich i nie tylko było
260 sztuk. Część z tym zwierząt została poddana eutanazji, natomiast część wypuszczona do
natury po wcześniejszym zaopiekowaniu bądź zabrane do ośrodka opiekującym się dzikimi
zwierzętami. Dodała, że pracownicy ośrodka przyjeżdżają często do Kędzierzyna-Koźla po
zwierzęta.

Ewa Czubek przypomniała, iż około rok temu radna zaproponowała, aby straż prowadziła
kontrole na ul. Wojska Polskiego pod kątem sprzedaży alkoholu osobom trzeźwym i zapytała,
czy przeprowadzone były takie kontrole, jeśli tak to ile.
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Komendant poinformował, że patrol pieszy był wysyłany na ul. Wojska Polskiego. Strażnicy
kontrolowali pod kątem osób bezdomnych oraz punktów dystrybucji osobom bezdomnym.
Jednakże żadna notatka z kontroli nie wpłynęła, więc nie było żadnych nieprawidłowości.

Ewa Czubek stwierdziła, że większość osób kupujących tam alkohol jest nietrzeźwa.
Przypomniała, że sprzedaż alkoholu takiej osobie jest zabroniona. Mieszkańcy notorycznie
proszą o pomoc, aby rozwiązać problem z tymi osobami na ul. Wojska Polskiego. Radna
uważa, że gdyby strażnicy prowadzili takie kontrole to może nie byłoby już tego problemu.

Komendant powiedział, że strażnicy ponownie zwrócą szczególną uwagę na ten teren.
Zaznaczył, iż w celu poprawy bezpieczeństwa potrzebna jest współpraca ze społecznością
lokalną, dlatego prosi o zgłaszanie Straży Miejskiej na bieżąco zauważonych takich sytuacji.
Jeśli strażnicy są na miejscu nie dochodzi do takich wykroczeń, a zgodnie z przepisami
strażnik musi mieć odpowiednie umundurowanie.

Przewodniczący komisji Adam Oczoś podziękował komendantowi za udział w posiedzeniu.
Komisja zapoznała się oraz przyjęła sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej za rok
2018.

Ad 5.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie „Programu opieki nad zwierzętami
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kędzierzyn-
Koźle”.

Stanisław Węgrzyn, dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych poinformował,
że został zaskoczony ostatnio mailem z informacją, iż schronisko dostało nagrodę na balu
biznesowym, ponieważ zostało wyróżnione za dobrą współpracę z mediami na rzecz
zabezpieczenia tego schroniska. Podkreślił, iż od czasu zmiany kierownika nie wpływają już
negatywne uwagi związane z działaniem schroniska.

Ewa Czubek zapytała, czy schronisko ma jakieś potrzeby inwestycyjne.

Dyrektor odpowiedział, że od grudnia 2017 roku funkcjonuje schronisko dla kotów. Brakuje
pracowników, ponieważ aktualnie na dłuższych zwolnieniach znajduje się tam dwoje
pracowników. Natomiast środków finansowych na razie nie potrzeba, są sponsorzy. Planuje
się zagospodarować niedługo teren wokół.

Ewa Czubek zapytała, czy są jakieś potrzeby dla gabinetu weterynaryjnego w schronisku.

Dyrektor odpowiedział, iż nic o takiej potrzebie nie wie.

Ewa Czubek zapytała, czy schronisko występowało do gmin ościennych z ofertą
przyjmowania zwierząt z terenu tych gmin za odpłatnością.

Dyrektor Stanisław Węgrzyn odpowiedział, iż na zasadzie porozumienia pomiędzy gminami
współpracują z sześcioma gminami. Pojawiają się zapytania innych gmin o współpracę,
jednakże trzeba odmawiać im. Schronisko nie jest wyposażone na tyle, aby podjąć kolejną
współpracę.
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Ewa Czubek zwróciła uwagę, że często okazuje się, że zwierzęta bezdomne znajdują się koło
granicy gminy Bierawa, więc warto byłoby podjąć współpracę z tą gminą. Zaproponowała
złożenie oferty do tej gminy.

Dyrektor podzielił się opinią, iż nie chciałby rozszerzać współpracy. W 2018 roku w
porównaniu z wcześniejszymi latami było bardzo dużo adopcji, są okresy, gdzie w schronisku
w krótkim czasie pojawia się dużo zwierząt bezdomnych. Dyrektor dodał, iż z tego co wie to
na razie były dwa zdarzenia zwierząt bezdomnych znajdujących się przy granicy gminy
Bierawa.

Zastępca prezydenta, Artur Maruszczak dodał, że gmina Bierawa również ma za zadanie
zadbać o zwierzęta bezdomne znajdujące się na ich terenie. Możliwości schroniska z
Kędzierzyna-Koźla nie pozwalają do podjęcia kolejnej współpracy z inną gminą.

Wiesław Fąfara zapytał o ilość zwierząt bezdomnych w schronisku oraz ilość zaczipowanych
zwierząt.

Dyrektor powiedział, iż około 70 psów, kotów około 35, lecz ilość zmienia się. Średnio co
drugi dzień jest przeprowadzana adopcja. W 2018 r. przeprowadzono zabiegów sterylizacji u
psów 94, a u kotów 108. Natomiast jeśli chodzi o czipowanie to na terenie Kędzierzyna-Koźla
jest zaczipowanych ponad 2600 żywych zwierząt. Ogólnie zaczipowano ponad 5000 zwierząt
przez ok. 20 lat.

Sławomir Wołkowiecki zapytał, czy zdarzają się sytuacje, że osoby adoptujące z czasem
zwracają te zwierzęta.

Dyrektor Stanisław Węgrzyn odpowiedział, że zdarzają się takie sytuacje, ale to są
pojedyncze przypadki. Przeważnie zwroty zwierząt są ze względu na alergię.

Przewodniczący komisji poinformował, iż nie ma już chętnych do dyskusji i poddał pod
głosowanie projekt uchwały w sprawie „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle”.

Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (6)
Ewa Czubek , Wiesław Fąfara, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa Stogniew, Sławomir
Wołkowiecki
BRAK GŁOSU (2)
Tomasz Scheller, Dominik Szustakiewicz

Komisja jednogłośnie pozytywnie (6 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Ad 6.
Stan jakości powietrza w mieście, ekologiczne źródła ciepła, dotacje na dofinansowanie
kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej.
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Przewodniczący komisji Adam Oczoś zapytał, dlaczego Miejski System Zarządzania Jakością
Powietrza w Kędzierzynie-Koźlu będzie funkcjonował tylko do końca roku 2019. Zwrócił
uwagę, iż stan powietrza w mieście znacząco nie poprawił się. Uważa, iż zdarzenia związane
z benzenem są przypadkowe, ponieważ wysokie stężenie przeważnie pojawiało się w nocnej
porze. Jeśli produkcja w firmach trwa 24 h/dobę to wysokie stężenie powinno być cały czas.
Następnie przypomniał, iż zgłaszany był fakt, że jest jedno osiedle Azoty i nie ma osiedla
Awaryjnego, a mimo to nadal w informacji od Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej
pojawił się ten błąd. Radny poprosił, aby już ten błąd nie powtórzył się.

Zastępca prezydenta, Artur Maruszczak odpowiedział, iż Miejski System Zarządzania
Jakością Powietrza będzie funkcjonował do końca 2019 roku, ponieważ do tego czasu
obowiązuje umowa. Gmina chce żeby ten system działał dalej, dlatego prawdopodobnie
umowa zostanie przedłużona. Znaczący efekt w kwestii powietrza gminy będzie
w najbliższym czasie. Gmina w tym roku ma zapotrzebowanie już na 600 tysięcy złotych na
wymianę ogrzewań ekologicznych, a minęły tylko dwa miesiące. Stężenia pyłów związane są
również z porą roku. Naukowcy potwierdzają, że ogrzewanie gazowe jest najbardziej
ekologiczne, więc gmina podejmuje właściwe działania.

Dominik Szustakiewicz stwierdził, że analizując stan powietrza z poprzednimi latami nie
widać poprawy. Pora roku nie powinna wpływać na poziom stężenia, ponieważ w informacji
podany jest roczny średni poziom.

Zastępca prezydenta wytłumaczył, że okresy zimy powinny mieć znaczenie, znaczny wzrost
wymiany ogrzewania także powinien wpłynąć na stężenie. Zaznaczył, że to co się dzieje w
sąsiednich gminach ma również znaczenie na powietrze w Kędzierzynie-Koźlu.

Ewa Stogniew zwróciła uwagę, że na budynku komunalnym na osiedlu Kuźniczki
zainstalowano pyłomierz. Zapytała, czy można uzyskać dane z tego pyłomierza

Artur Maruszczak odpowiedział, że dane w najbliższym czasie zostaną umieszczone dla
publicznej wiadomości. Na chwilę obecną pyłomierz elektronicznie spisuje dane.

Wiesław Fąfara zapytał, czy gmina planuje inwestycje związane z gazyfikacją.

Artur Maruszczak odpowiedział twierdząco, jednakże wyjaśnił, iż nie ma na ten temat jeszcze
żadnych informacji, ponieważ nie jest to zadanie gminy. Natomiast takie informacje są
przekazywane mieszkańcom na spotkaniach pani prezydent z mieszkańcami oraz z
przedstawicielami firmy PGNiG.

Sławomir Wołkowiecki poinformował, iż mieszkańcy obawiają się, że z czasem cena gazu
wzrośnie. Jednakże radny wyraził swoje zadowolenie, iż strona urzędowa zachęca do
najbardziej ekologicznego ogrzewania.

Artur Maruszczak powiedział, iż osobiście posiada ogrzewanie na gaz około 20 lat i cena za
gaz znacząco się nie zmieniła przez te lata.

Przewodniczący komisji Adam Oczoś poinformował, iż temat został omówiony i
podziękował za wyjaśnienia.
Komisja zapoznała się oraz przyjęła ww. informację.
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Ad 7.
Realizacja przepisów ustawy krajobrazowej – lokalny kodeks reklamowy.

Artur Maruszczak uzupełnił informację, którą członkowie komisji otrzymali i powiedział, że
planuje się do końca marca przygotować na posiedzenie komisji Program Estetyzacji
określający parametry, jakość, rodzaj materiałów, architektury, szyldów, tablic reklamowych
itp. A w następnym etapie, czyli w III kwartale 2019 r. sporządzić projekt uchwały
całościowy.

Ewa Czubek zapytała, jakie były uwagi konserwatora.

Zastępca prezydenta odpowiedział, iż konserwator zwrócił uwagę, że wszystko powinno być
szczegółowo opisane. Jeśli chodzi o tablice reklamowe muszą być podane dokładne wymiary,
materiały, kwestia rozbicia części miasta na konkretne strefy, kolorystyka itp.

Michał Nowak zwrócił uwagę, iż sporządzenie projektu uchwały jest bardzo trudne. Zapytał,
czy jest taka możliwość, aby członkowie komisji kilkukrotnie mogli ze stroną urzędową
opracowywać projekt uchwały w tej sprawie.

Artur Maruszczak odpowiedział, że strona urzędowa liczy na pomoc członków komisji, tym
bardziej, że dotyczy to kwestii, która budzi duże kontrowersje. Niestety zawsze będzie jakaś
grupa osób niezadowolona.

Komisja zapoznała się oraz przyjęła ww. informację.

Ad 8.
Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Sławomir Wołkowiecki poprosił o sprawdzenie terenu od ul. 24 Kwietnia w stronę parku,
ponieważ znajduje się tam górka, która w czasie opadów deszczu jest niebezpieczna dla
mieszkańców.

Radny Wiesław Fąfara złożył wniosek w sprawie uzupełnienia sprawozdania z działalności
Straży Miejskiej z podaniem przeprowadzonych kontroli w rozbiciu na dzielnice w zakresie
przydomowych instalacji grzewczych (nieodpowiedniego spalania opału, odpadów).

Przewodniczący komisji poddał ww. wniosek pod głosowanie.

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (7)
Ewa Czubek , Wiesław Fąfara, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa Stogniew, Dominik
Szustakiewicz, Sławomir Wołkowiecki
BRAK GŁOSU (1)
Tomasz Scheller

Komisja jednogłośnie pozytywnie (7 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. wniosek.
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Radny Dominik Szustakiewicz złożył wniosek, aby przedłożyć informację na temat
fotopułapek:

1. Ile fotopułapek posiada Straż Miejska?
2. Jaki jest koszt jednorazowego zainstalowania fotopułapki?
3. Jaki jest koszt utrzymania jednej fotopułapki w stanie gotowości?
4. Jaka jest wartość jednej fotopułapki? Jaki był koszt zakupu tych fotopułapek?

Przewodniczący komisji poddał ww. wniosek pod głosowanie.

Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (6)
Ewa Czubek , Wiesław Fąfara, Adam Oczoś, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz,
Sławomir Wołkowiecki
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Michał Nowak
BRAK GŁOSU (1)
Tomasz Scheller

Komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 6, „przeciw” - 0, „wstrzymujących się” - 1,
pozytywnie zaopiniowała ww. wniosek.

Ewa Stogniew poinformowała, że mieszkańcy uważają, że stare latarnie koło cmentarza na
osiedlu Kuźniczka można wyłączyć, ponieważ świecą tam już nowe latarnie.

Adam Oczoś poinformował, iż na środku chodnika przy ul. Złotniczej stoi maszt do
monitoringu. Radny uważa, że ta lokalizacja słupa jest niebezpieczna dla osób
przechodzących tamtędy, ponieważ znajduje się na wysokości głowy.

Zastępca prezydenta poinformował, że sprawdzi ten słup.

Sławomir Wołkowiecki zwrócił uwagę na niezadowolenie mieszkańców związane z kostką
drukową przy ul. Limanowskiego i ul. Sądowej.

Zastępca prezydenta wytłumaczył, iż takie były zalecenia konserwatora i gmina musiała je
wykonać.

Sławomir Wołkowiecki zapytał o kostkę drukową przy ul. Limanowskiego, czy konserwator
miał uwagi do tej kostki.

Artur Maruszczak poinformował, iż słyszał o negatywnych uwagach w związku z
przestrzeniami między tą kostką i powiedział, że strona urzędowa pochyli się nad tym
problemem. Dodał, iż konserwator nie miał uwag, co do wykonania tej kostki.

Ewa Czubek poprosiła o naprawienie progu zwalniającego na ul. Pięknej.



11

Artur Maruszczak odpowiedział, iż jeden próg naprawiono, ale jeszcze trzeba kolejny
naprawić.

Ewa Stogniew zgłosiła, że na linii zaworowej koło ul. Gajowej jest jakiś problem.

Komisja ustaliła termin kolejnego posiedzenia na dzień 20 marca 2019 r. o godz. 16:00.

Przewodniczący komisji poinformował, iż przed posiedzeniem członek komisji Wiesław
Fąfara złożył rezygnację z członkostwa w związku z obowiązkami służbowymi, która
zostanie przekazana przewodniczącemu Rady Miasta.

Ad 9.
Zakończenie obrad

Przewodniczący komisji Adam Oczoś podziękował za uczestnictwo w posiedzeniu, po czym
o godz. 18:40 zamknął obrady Komisji Infrastruktury.

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI
Adam Oczoś (-)

Protokołowała Joanna Giet


